
PROTOKÓŁ NR 48/18

z  posiedzenia  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  które  odbyło  się  w  dniu
29.05.2018  r.  o  godz.  9.30  w  sali  nr  4  Urzędu  Miejskiego
w Pabianicach. 

Posiedzeniu  przewodniczyła  Pani  Bożenna  Kozłowska  –  Przewodnicząca
Komisji Budżetu i Finansów.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady  Miejskiej
w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.
Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

PORZĄDEK OBRAD:
1) Informacja  nt.  przyjęcia  porządku obrad i  protokołu  Nr  47/18  z  dnia

10.05.2018 r. 
2) Zaopiniowanie projektów uchwał.
3) Sprawy różne.

Ad.1.
dot. Informacji nt. przyjęcia porządku obrad i protokołów: 

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  do
przedstawionego porządku obrad i  protokołu Nr 47/18 z dnia 10.05.2018 r.
nie  wniesiono  żadnych  uwag,  w  związku  tym  uważa  porządek  obrad
i protokół za przyjęty. 

Ad.2.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały w sprawie zmian
budżetu  miasta  Pabianic  na 2018  r.  -  proj.  Nr  1.  (Zał.  Nr  2)  Wydział
Edukacji,  Kultury i  Sportu -  zmiany dotyczą strony wydatkowej  budżetu w
kwocie  321.852  zł  zmniejszenie  w  grupie  „dotacje  bieżące"  wystąpiło  na
skutek  zaprzestania  prowadzenia  działalności  Punktu  Przedszkolnego
„Happyland"  151.852  zł  mniejszej  liczby  dzieci  uczęszczających  do
Przedszkola Niepublicznego „Akademia Uśmiechu 2" 170.000 zł zwiększenie
w grupie wydatków statutowych związane jest z przeznaczeniem środków na
realizację  projektu  pn.  „Poprawy  efektywności  wykorzystania  energii  w
budynkach  użyteczności  publicznej  Gminy  Miejskiej  Pabianice"  62.800  zł,
koniecznością  zabezpieczenia  planu  dla  szkół  i  przedszkoli  na  opłaty  za
energię elektryczną,  usługi  remontowe i  zakupy materiałów i  wyposażenia
259.052 zł. 

1



Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 1.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 16,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 2.  (Zał. Nr 3) Zwiększenie
planu dochodów i wydatków o kwotę 83.627,58 zł wynika z: zwrotu nagrody
jubileuszowej nienależnie przekazanej w 2017 roku — 6.991,00 zł (Sz.Pod.Nr
14) darowizny — 2.750,00 zł (Przedszkole Miejskie Nr 6) dotacji z Powiatu
Pabianickiego- 73.886,58 zł. Pozyskane środki przeznacza się na wydatki w:
Szkole  Podstawowej  Nr  14  —  6.991,00  zł  -  wynagrodzenia  osobowe
Przedszkolu Miejskim Nr 6 — 2.750,00 zł — zakup usług MCPS -organizację
prac społecznie użytecznych — 57.556,98 zł - organizację prac społecznie
użytecznych w ramach programu Aktywizacji i integracji dla MCPS jako wkład
do  projektu  dofinansowanego  z  budżetu  UE  pn:  "Kierunek  Przemiana"-
16.329,60 zł. Dokonuje się zmian po stronie wydatków budżetu w tym: dz.853
- zmniejszenie o kwotę 16.329,60 zł na projekcie dofinansowanym z budżetu
UE pn: „Kierunek Przemiana" z uwagi na wprowadzenie środków w tej samej
wysokości  wynikających z porozumienia z Powiatem Pabianickim dz.852 -
zwiększenie  o  kwotę  16.329,60  zł  z  przeznaczeniem  na  zabezpieczenie
zobowiązań wynikających z konieczności wnoszenia opłat za podopiecznych
umieszczonych w Domach Pomocy Społecznej. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. – proj. Nr 2.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 17,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 3. (Zał. Nr 4) Zwiększa się
dochody  i  wydatki  budżetu  na  2018  rok  o  kwotę  łączną  651.689  zł.
Zwiększenia  dokonuje  się  w oparciu  o podpisany aneks Nr  12 z  dnia  12
kwietnia 2018 r. z PFRON na kwotę 586.520 zł oraz umowę nr 2/2018 z dnia
7  maja  2018  r.  z  Powiatem Pabianickim  na  kwotę  65.169  zł.  Pozyskane
dochody  przeznacza  się  dla  MCPS  na  dofinansowanie  działalności
Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
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Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r.  – proj. Nr 3.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 16,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 4. (Zał. Nr 5) W związku z
pismem z  Łódzkiego  Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi  z  dnia  9.02.2018 r.
zwiększa się dochody budżetu państwa o kwotę 4.840 zł.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Pabianic na 2018 r.  – proj. Nr 4 .

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 16,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu  miasta  Pabianic  na  2018  r.  - proj.  Nr  5. (Zał.  Nr  6)  Wydział
Inwestycji  i  Eksploatacji  -  przesunięcie  środków  po  stronie  wydatków  w
wysokości 1.620 zł wynika z konieczności poprawienia estetyki pomnika w
Parku Wolności. Kancelaria Prezydenta Miasta -przenosi się kwotę 10.000 zł
z zadania inwestycyjnego „Instalacja przeciwpożarowego wyłącznika prądu
ul.  Zamkowa  16  na  nowe  zadanie  „Wykonanie  instalacji  odgromowej  na
budynku  ul.  Narutowicza  33"  w  obrębie  klasyfikacji  budżetowej  dz.750,
rozdz.75023. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 5.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 16,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na
lata 2018 – 2035. - proj. Nr 6.  (Zał. Nr 7) Aktualizacja WPF na lata 2018 –
2035  stanowi  obowiązek  ustawowy,  a  przygotowany  projekt  uchwały  jest
konsekwencją  wydanych  Zarządzeń  oraz  złożonego  projektu  uchwały  na
sesję.  Projekt  tej  uchwały  dokonuje  zmiany  skrócenia  spłaty  zadłużenia
miasta o 4 lata.
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Radny  Tadeusz  Feliksiński  stwierdził,  że  ta  zmiana  bardzo  radykalna
po  stronie  dochodowej  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  jest  w  zasadzie
nierealna. Klub Radnych PiS nie może być za tym projektem uchwały.

Radna  Małgorzata  Biegajło  poprosiła,  aby  nad  projektem  tej  uchwały
przedyskutowano na Komisji.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że komisje są po
to,  aby  ocenić  merytorycznie  dany  projekt  uchwały.  Poprosiła  o  podanie
swoich  wątpliwości do tego projektu uchwały.

Radny  Tadeusz  Feliksiński  powiedział,  że  pod  koniec  2016  roku  została
przyjęta Strategia Rozwoju,  z której wynika, że w 2035 roku będzie o 10%
mniej pabianiczan. I to jest realne. W tej prognozie oczekujemy, że w 2030
roku wzrośnie dochód z PiT-ów o 67%, aczkolwiek maleje ludność, a jest tak
drastyczny wzrost. Jest to nierealne.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak zapytała, od kiedy wzrost PIT-ów jest zależne
od wzrostu demograficznego. Jest to pomyłka pojęć.

Radny Tadeusz Feliksiński powiedział, że jest to ilość płatników w mieście.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  w  2017  r.
wzrost podatków z PiT-ów był 1.200.000 zł. Był to znaczny wzrost. W br. była
bardzo duża nadwyżka budżetowa, która została przeznaczona na inwestycje
w mieście.  Również można następne nadwyżki przeznaczyć na spłatę długu
i spłacić go w przeciągu 5 lat.

Radny Tadeusz Feliksiński powiedział, że wzrost z wpływów z PiT-ów roku
2017 w stosunku do roku 2016 jest bardzo duży 8% w wysokości 4.619.000
zł. W ostatnich latach te wzrosty były powyżej 5%. W porównaniu z tym co
było w prognozie na koniec roku był wzrost pół miliona rocznie, a teraz został
wprowadzony po 3 mln zł przez 17 lat. Uważa, że jest to nierealne.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała, że na sesji  uzupełni wypowiedź
i pokaże o ile od 2010 roku wzrastają w mieście PIT-y.

Radny Tadeusz Feliksiński przez 17 lat dzieci nie będą jeszcze pracować,
które się urodzą.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że jak do tej pory,
za tej kadencji są nadwyżki.
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Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały w sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej  Pabianice  na  lata
2018 – 2035. - proj. Nr 6.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 11,   przeciw – 6,   wstrzymało się – 0.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak  omówiła  projekt  uchwały w sprawie emisji
obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. - proj. Nr 7. (Zał.
Nr  8)  Niniejsza  uchwała  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  stanowi  formalny
początek  i  podstawę  prawną  procedury  uruchamiania  emisji  obligacji
komunalnych w trybie emisji niepublicznej. Obligacje komunalne to papiery
wartościowe  emitowane  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego.
Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców obligacji środki pieniężne,
natomiast  sarna  jest  zobowiązana  do  zapłaty  obligatariuszom  odsetek  i
wykupu  obligacji  po  określonym  czasie.  Emisja  obligacji  ma  na  celu
pozyskanie  środków  pieniężnych  na  spłatę  rat  kapitałowych  kredytów,
pożyczek  oraz  wykupu  obligacji  oraz  pokrycie  deficytu  budżetowego
wynikającego  z  realizacji  zadań  inwestycyjnych  w  latach  2018-2020.
Obligacje komunalne w swej istocie spełniają funkcję kredytu, jednak są dla
Gminy bardziej korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. Wynika
to  przede  wszystkim  z  uwagi  na  ich  elastyczność.  Instrument  ten  daje
możliwość  określenia  takich  terminów  wykupu  (spłaty  kapitału),  które
zapewniają  bezpieczeństwo  w  zakresie  płynności  finansowej  budżetu.
Niniejsza uchwała Rady Miejskiej w sprawie emisji obligacji określa ogólne
warunki  emisji.  Ponadto  określa  m.  in.  wielkość  emisji,  podział  na  serie,
sposób emisji. Ogólne określenie warunków emisji obligacji jest niezbędne w
celu przeprowadzenia negocjacji w sprawie wyboru agensa emisji obligacji,
czyli  podmiotu,  który będzie  organizatorem,  depozytariuszem i  gwarantem
emisji. Uchwała ta określa przedmiot zamówienia, zakreślając równocześnie
granice, w których oferenci mogą przygotowywać swoje oferty. Po wybraniu
agenta emisji, zostanie podpisana umowa z agentem emisji. Emisja obligacji
komunalnych zapewnia  środki  niezbędne dla sprawnej  realizacji  projektów
inwestycyjnych. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  emisji
obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. - proj. Nr 7.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 11,   przeciw – 6,   wstrzymało się – 0.
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Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 8. (Zał. Nr 9) Zmiana planu
finansowego w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej wynika z urealnienia po
stronie  przychodów  i  kosztów  stanu  środków  obrotowych  zgodnie  z
wykonaniem wg bilansu zamknięcia 2017 r.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska  poddała  pod  głosowanie   projekt  uchwały  w sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 8.

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: za – 17,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Ad.3.
Spraw rożnych nie było.

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  prowadzący  zamknął  posiedzenie
Komisji o godz. 9.55.

Płyta CD – Zał. Nr 10.
Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Posiedzenie protokółowała:                                 Posiedzeniu przewodniczyła

   AGNIESZKA MICHEL                                       BOŻENNA KOZŁOWSKA
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